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Vänsterpartiet i Växjö kommun presenterar:

Vad hände under kommunfullmäktige?

Människors behov eller 
pengar och regler? 

-Ska Britta 92 få duscha fyra gånger på en vecka? 
Riktlinjerna för hemtjänsten säger max två men 
medger undantag. Vem ska bestämma? Britta 
själv? Personalens omdöme? Politiskt beslutade 
regler? Carin Högstedt (V) spetsade till ett ex-
empel från äldreomsorgens vardag för att förklara 
V-motionen ”Om att låta människors behov styra 
den kommunala välfärden”. 
 

- Den styrform som råder 
inom offentlig sektor är 
i hög grad hämtad från 
privata industrin. Den 
kan passa för produktion 
av muttrar och skruvar, 
men är inte anpassad för 
människors behov. Britta 
upplever behov av dusch, 

precis som människor i alla åldrar gör, men är 
beroende av vårdpersonals hjälp. I en styrform 
som bygger på tillit avgör Britta tillsammans 
med personalen. Vi i (V) vill se en styrform som 
bygger mer på individens behov och personalens 
kompetens och omdöme, sa Högstedt. 
 
-Färre kontrollanter, fler som arbetar på golvet i 
vården, färre sjukskrivningar, mer makt till perso-
nalen! Högstedt lade ut texten. 
 
-Ni vill ju införa socialism! utbrast Ulf Hedin (M).

Om Ulf Hedin menar ett samhälle där varje 
människas behov tillgodoses och att vi gemens-

amt hjälps åt för att så ska ske blir Kommunnytts 
kommentar kort: Naturligtvis! 
 
Motionen om att lämna New Public Management 
(NPM) som styrform med privatiseringar, kon-
troll, mätningar och stor administrativ överbygg-
nad fick stöd av (S).

Blå-gröna svek Evelid
- Ingen konsekvensanalys genomfördes. 
Medicinsk expertis nonchalerades. Gamla 
flyttade in och blev uppsagda efter 2 månader. 
Information till boende, anhöriga och person-
al kom efter att beslutet om tvångsflyttning 
tagits. Du (Ulf Hedin) tittade boende och 
anhöriga i ögonen och lovade att inga förän-
dringar av Evelid skulle ske så länge du var 
ordförande. Sjukskrivning bland personal 
har nu ökat, 5 boende per avdelning har nu 
ökat till 9 med oförändrad personalstyrka och 
boende har blivit felmedicinerade på grund av 
ökad stress bland personalen. Är du nöjd med 
detta? Hade du gjort annorlunda idag om du 
gjort en konsekvensanalys före beslutet?

Så inledde medborgarna Carina Brandstedt 
och Yvonne Regnander 
sina frågor till om-
sorgsnämndens ord-
förande Ulf Hedin (M). 

– Jag tvingades bryta 
löftet på grund av en 
ändrad ekonomisk situ-
ation och jag hade gjort 
likadant idag. Möjligen 



hade jag varit noggrannare med informa-
tionen, svarade Hedin. 
– När det gäller personalsituationen ser den 
bra ut, konstaterade Hedin.

Kommunnytts kommentar: Stor eloge till 
medborgare som engagerar sig och håller 
frågor levande! Utebliven eloge till Hedin 
som nog borde sitta ner med personalen på 
Evelid och lyssna in deras arbetssituation.

Kvinnojouren Blenda 
De blå-gröna har valt att inte förlänga sitt 
avtal med kvinnojouren Blenda och vill 
upphandla skyddat boende. Flera medborgare 
har protesterat och en namninsamling som 
syftade till att uppmana politiken att fortsätta 
stötta kvinnojouren har lämnats in till Nämn-
den för Arbete och Välfärd. Inför kommun-
fullmäktige hade Maria Garmer (V) ställt en 
interpellation till Oliver Rosengren (M) med 
ett antal frågor om varför avtalet avslutats 
och hur det kan komma att påverka Blendas 
framtid.  
 

Blenda har bed-
rivit verksamhet i 
över fyrtio år och 
sitter på kunskap 
och erfarenhet 
långt utöver 
att bedriva ett 
skyddat boende. 
Det handlar om 
stöd, samtal, före-
byggande insatser 
och utbildningar 
bland annat.  
 

- Vid upphandling av skyddat boende finns det 
en risk att kvinnojouren Blenda till följd av 
minskat stöd inte kan fortsätta med det arbete 
som utvecklats över lång tid som också innefat-
tar stödsamtal och våldsförebyggande arbete. 
Hur ser du på risken att det arbete, utöver det 

skyddande boendet, som Kvinnojouren Blenda 
gör eventuellt inte kan fortgå i samma omfat-
tning? undrade Maria Garmer (V). 
 
- Arbete och Välfärd har också ett partner-
skapsavtal med kvinnojouren som innehåller 
de andra insatser som Blenda gör, utöver att 
tillhandahålla skyddat boende. I det avtalet 
har det ingått ekonomisk ersättning till jouren, 
svarade Oliver Rosengren (M). 
 
- Kommer det att finnas ett sådant avtal även i 
framtiden, jag tolkar dina svar som att ett fort-
satt och kanske breddat samarbete är möjligt? 
frågade Maria Garmer (V).  
 
- Det ligger i ett partnerskaps natur att det 
finns ett utbyte av tjänster mellan de som 
ingår partnerskap. Det är sannolikt att Växjö 
kommun kommer att bidra med ekonomiska 
resurser till kvinnojouren, svarade Oliver 
Rosengren (M). 
 
- Skyddat boende är en liten del av Kvinno-
jouren Blendas verksamhet, sa Oliver Rosen-
gren (M).  
 
- Men varför kan kommunen i så fall inte 
redan nu utforma ett nytt avtal med Blenda så 
att de utan oro kan fortsätta sitt arbete utan att 
behöva ingå i en upphandling, undrade Maria 
Garmer (V).  

Medborgarförslag, 
solceller och simhall 
På sammanträdet behandlades en handfull 
inkomna medborgarförslag och flera av 
förslagslämnarna var på plats för att argumen-
tera för sina förslag. 

Bland annat ett förslag om att kräva solceller 
på alla nybyggda villor, hyreshus och in-
dustrifastigheter. Förslagslämnaren var väl 
förberedd med en presentation av tillgänglig 



teknik. Huruvida det är möjligt att kräva sol-
celler av privata byggare är oklart varför (V) 
och (S) yrkade på att de kommunala bolagen 
ska installera solceller vid all nyproduktion 
där så är lämpligt samt utreda möjligheten och 
lämpligheten att ställa krav på solceller vid 
försäljning av kommunal mark.
 
Den stora frågan handlade om simhallen. 
Tre medborgarförslag som handlade om att 
behålla befintlig simhall och att bygga på 
befintlig plats hade kommit in. Samtliga 
förslagslämnare var på plats. Det är tydligt att 
simhallsfrågan väcker stort engagemang och 
intresse hos allmänheten. 
 
Det uppstod en livlig debatt, främst mellan 
(M) och (S), om huruvida det är nödvändigt 
att ytterligare utreda behov och funktioner i 
simhallen. 
 
Vänsterpartiet anser att befintlig plats är den 
bästa för en simhall men att det i dagsläget 
inte finns tillräckligt med faktaunderlag för att 
kunna ta ställning till ett specifikt förslag. Vi 
ser ingen anledning att i dagsläget ytterligare 
utreda behov och funktioner. 
 

Wilhelmshill 
- en oväntad öppning 
På allmänhetens frågestund ställde Eva-Britt 
Svensson (ordförande i PRO) en fråga till 
omsorgsnämndens ordförande Ulf Hedin 
(M) om Wilhelmshill. Eva-Britt undrade hur 
kommunen resonerar när man å ena sidan 
söker samarbete med pensionärsföreningarna 
för att bryta ensamhet när man å andra sidan 
tar bort den fantastiska möjlighet till samvaro 
som Wilhelmshill erbjuder pensionärer under 
sommaren. 

Ulf Hedins glädjande svar var att man ser över 
frågan igen - det ideella underhållsarbete som 
pensionärerna utför är förmodligen en kost-

nadsbesparing för kommunen varför det borde 
vara möjligt att även framgent kunna erbjuda 
Wilhelmshill som samlingsplats för Växjös 
pensionärer och andra.

Kulturskolans avgifter
Ett av ärendena som var uppe under fullmäktige 
handlade om en borttagning av maxtaxan för 
kulturskolans kurser. Tidigare har en och samma 
familj inte kunnat betala hur mycket som helst 
utan en slags mängdrabatt har utgått. Detta tycker 
vi i Vänsterpartiet är bra men majoritetens förslag 
var att detta skall bort. Så blev det också när klub-
ban föll vilket vi såklart tyckte var tråkigt. 

Ett annat ärende fanns med på listan men hanns 
inte med på grund av en osedvanligt lång dagord-
ning. Det gällde en motion skriven av Maria 
Garmer (V) och Björn Kleinhenz (V) om att 
sänka kulturskolans avgifter. Växjö kommun 
väldigt höga avgifter, vi ligger på plats 231 av 
landets 290 kommuner i en undersökning gjord 
av Lärarförbundet 2016. Vi i Vänsterpartiet vill att 
kulturen och kulturutövandet ska vara tillgängligt 
för alla, det är alldeles särskilt viktigt då verksam-
heten riktar sig till barn och unga. 

Kulturskolan är en viktig fråga för oss oh vi 
kommer fortsätta arbeta för att se till att alla har 
en rimlig möjlighet att ta del av verksamheten. 
Kultur ska vara till för alla, inte bara för dom med 
höga inkomster! Motionen behandlas vid nästa 
fullmäktige och vi vet var vi står. 
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Vänsterpartiet Växjö gjorde för ett par veckor sedan 
ett besök i Göteborg. Först besökte vi våra parti-
kamrater på stadshuset och sedan gav vi oss iväg till 
Lövgärdet strax norr om 
förorten Angered för ett 
besök på ett socialkontor 
som testar en del spän-
nande idéer.  
 
En arbetsgrupp på åtta 
socialsekreterare jobbar 
sedan februari 2018 på 
det helt nya kontoret, 
tanken är att vara på plats 
där brukaren bor och att 
på så vis öka tryggheten 
på platsen samt tilliten till 
socialtjänsten. 

Genom nära samver-
kan med polis, skola 
och föreningsliv vill 
Lövgärdetkontoret bli en 
del av ett sammanhang 
och en förebyggande 
verksamhet istället för 
en brandsläckare i solitär 
när olyckan redan är 
framme. De socialsekreterare som arbetar på enheten 
är handplockade och det är genom en demokratisk 
arbetsmetod dessa socialsekreterare emellan som de 
nya metodikerna tagits fram för just denna enhet.  
 
För att bygga en verksamhet från grunden krävs tid 
och fokus, detta har man fått genom att Vänster-
partiet Göteborg drivit igenom att det just på denna 
arbetsplats ska göras ett test på sex timmars arbetsdag. 

I samtal med enhetschef och personal i Lövgärdet var 
svaret entydigt: -Det hade varit omöjligt att skapa och 
sjösätta en ny verksamhet av denna kvalitet utan det 

utrymme till återhämt-
ning och reflektion 
som sextimmarsdagen 
innebär.  
 
Ett verkligt inspirerande 
och lärorikt studiebesök 
som naturligtvis sätter 
igång tankar på vad som 
skulle kunna göras i 
Växjö. Lövgärdet är ett 
av de områden på listan 
över ”särskilt utsatta 
områden” som polisen 
pekat ut, en lista man i 
samarbetsprojektet Lyftet 
Lövgärdet vill bli bort-
plockad från till 2025. 
För Växjös del är det 
Araby som är vårt utsatta 
område, och inte heller vi 
vill bli kvar på den listan. 
Finns det saker vi skulle 
kunna göra ute på plats i 
Araby som centraliserats 

och borde flyttas tillbaka? Vi i Vänsterpartiet är öppna 
för diskussioner om lösningar som är mer platsspecifi-
ka, helt enkelt för att en sak inte fungerar överallt. Låt 
oss titta på vad som kan göras för att få bort Araby 
från listan. Inte för listans skull utan för Araby och 
dess invånare.

Björn Kleinhenz
Kommunfullmäktige och Utbildningsnämnden

En socialtjänst på plats


